
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hvidovre Kommune, M Bechs Alle 122, 2650 Hvidovre 

Referat skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 12. august 2024 kl. 17.30-19.30 
 
Deltagere: 
Ledelse: Leon og Peter 
Medarbejdere: Linea og Tina S. 
Elevråd: Magnus 
Forældre: Josefine, Malene, Anne, Malene, Per og Ulrik 
Referent: Peter 
Besøg af: skolechef Ole Møller Laursen og formand for børne- og 
uddannelsesudvalget Sara Benzon. 
  
 
1. Drøftelse af byggesagen og konsekvenser med Sara Benzon og Ole 
Møller Laursen med følgende spørgsmål: 

Med udsigt til at byggeprojektet udsættes eller aflyses helt har SB 
følgende spørgsmål som ønskes drøftet og besvaret: 
 
Sara og Ole: 
Forskellige faser vil nok være det realistiske scenarie. 
Fase 1: faglokaler og modernisering af eksisterende bygningsmasse 
Fase 2: måske - udbygning med muligt samlingssted og multisal 
Hvis udbygningen af Præstemoseskolen stopper, så skal der kigges 
på den eksisterende bygningsmasse. 
Hjemmeplejebygningen tilhører Præstemoseskolen nu. Hvordan og til 
hvad den skal benyttes, bliver der arbejdet på. 
 
Skolebestyrelsen: 
Det er et projekt der går fra at være et fremtidssikret helhedsprojekt 
med langt bedre faciliteter til at arbejde med store visioner for 
deltagelsesmuligheder for alle med en større sammensmeltning af 
almen- og specialskole. Til at være lappeløsninger med fokus på 
nogle af de praktisk-musiske fag og lidt mere. 

 
• Hvordan vil man sikre at faglokaler bliver opdateret så de kan 

imødekomme den lovpligtige undervisning? - her tænkes der særligt 
på Håndværk og Design lokaler og idrætsfaciliteter. 

• Præstemoseskolen mangler et sted hvor hele skolen (alle elever og 
voksne) kan samles. Her var planen en multisal med plads til 1000 
mennesker. Hvordan vil man sikre at et sådant samlingssted 
etableres? 

• Renovering af gamle lokaler - hvilke lokaler vi fortsat blive renoveret? 
• Hjemmeplejebygningen - hvordan tænkes den ind som en kommende 

del at Præstemoseskolen? 
• Med de valgte distriktsændringer var det planen at 

Præstemoseskolen skulle blive tre-sporet, og samtidig have et større 
elevoptag fra et mere socio-økonomiskbelastet område end tidligere 
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distrikt - hvad kommer det til at betyde med kun 2-spor? Her er 
bekymringen at hvis der bliver færre ressourcestærke elever og 
forældre til at understøtte det nye elevgrundlag, så kan opgaven blive 
vanskelig at løfte for både forældre, elever og skolen. 

• Budgettildelingsmodellen (selv med det nye forslag) tilgodeser større 
skoler. Hvordan vil man understøtte Præstemoseskolens økonomi, 
med en tildelingsmodel der som udgangspunkt er tilrettet 3-sporede 
skoler? 

 
2. Efter drøftelse med Sara og Ole, fordeler SB-forældre sig på de 
respektive forældremøder som ligger i starten af året 
Som tidligere drøftet beslutter SB at de fremover deltager i overgangsårene, 
dvs. når elever/forældre er nye i en afdeling. Dermed vil SB deltage på 
forældremøderne i børnehaveklassen, 1. og 6. klasse.  
 
6. klasse: 26. august kl. 17  Ulrik og Per 
1. klasse: 3. september kl. 17  Ulrik og Per  
Børnehaveklasse aftales når der er dato for deres ”opsamlings-
forældremøde” i efteråret 
 
3. Ekstraordinært SB-møde aftales - hvor principper kan udvælges og 
evt. høringssvar kan udarbejdes.  
Det aftales at Leon sender oversigt over mulige relevante driftsmæssige 
investerings- og besparelsesforslag ud til alle i SB. Her kan man så melde 
tilbage hvilke man synes er vigtigst at fokusere på i et eventuelt høringssvar 
(2-3 stk). Leon sender en sammenfatning af drøftelsen om byggesagen, som 
også kan indgå i et høringssvar til direktionens budgetudspil Herefter aftaler 
SB hvem der udfærdiger et høringssvar. 
Hvis høringssvaret skal indgå i økonomiudvalgets førstebehandling af 
budgettet skal det være sendt senest d. 20. august kl. 10. Hvis det skal med 
til Kommunalbestyrelsens budgetseminar, skal det sendes senest d. 5. 
september kl. 10. 
. 
4. Evt. 
Til orientering har Josefine (formand for SB) valgt at træde ud af 
skolebestyrelsen, da hun har fået nyt job. Det undersøges om der er 
suppleanter der kan træde ind i bestyrelsen. Ved førstkommende ordinære 
skolebestyrelsesmøde (1. oktober) skal skolebestyrelsen vælge ny formand.  
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